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Jaarverslag 2020 Seniorenvereniging Hilversum, een uitzonderlijk jaar 

Een deel van dit jaarverslag plaatsten we al in het maandblad van januari 2021. 

Het ledenaantal 

We begonnen het jaar 2020 met 2210 leden. Dat was al wat minder dan eind 2019.  

 

In de tabel hierboven is te zien hoe het ledenaantal zich ontwikkelde. De eerste jaren een sterke 
stijging, tot aan 2019, toen we het jaar begonnen met 2.233 leden. Daarna nam het aantal een beetje 
af. Er kwamen in het afgelopen jaar 99 nieuwe leden bij, en er zegden 258 mensen op/of waren 
overleden. Dat is 11% van het totaal. Waardoor Senver op 1 januari van dit jaar 2.051 leden telt. 

Mannen en vrouwen, leeftijd en woonplaats 

Er zijn meer vrouwen dan mannen lid van Senver, zoals in onderstaande grafiek goed te zien is.  

 

Bijna driekwart van de leden is vrouw en een kwart van 
de leden man. Niet ongebruikelijk bij 
seniorenverenigingen natuurlijk. De gemiddelde leeftijd 
van de leden is 79 jaar. Onder de 70 ben je in onze 
vereniging bijna ‘een jeugdlid’.  Er is niks mis met deze 
gemiddelde leeftijd, maar voor de toekomst wel goed 
als we wat jongere mensen, zestigers kunnen werven. 

In de meeste gevallen is er één persoon per huishouden 
lid, maar in 281 gevallen zijn er twee mensen op één 
adres lid. Of de anderen allemaal alleenstaand zijn, dat 
weten we natuurlijk niet. 

De meeste leden wonen in Hilversum. Maar 261 leden, 13% woont buiten Hilversum. De meeste 
‘buitenleden’ wonen in:  

Loosdrecht 81 

Kortenhoef 60 

Bussum 17 

Laren 14 

‘s-Graveland 14 

Eemnes 12 

Huizen 9 

Nederhorst den Berg 7 

Baarn 6 

Blaricum 5 
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De 261 leden buiten Hilversum wonen vooral in de hiervoor genoemde gemeenten, maar ook nog in 
23 andere plaatsen. In Maastricht bijvoorbeeld, Workum, Lelystad en Voorburg. Reden: men wil de 
Oppepper graag ontvangen. 

De schaarse activiteiten dit jaar 

We begonnen het jaar met het gebruikelijke programma aan activiteiten. In de loop van de jaren zijn 
het er steeds meer geworden. Lezingen, ontmoetingsclubs, uitstapjes en dagtochten, sport en 
beweging, wel 45 verschillende dingen. Bij de start van de eerste lockdown, op 14 maart, zijn deze 
allemaal gestopt. Later in het voorjaar konden de koffieclubs weer starten, maar deze werden weer 

afgelast toen de horeca op slot ging. 

Wat vanaf de versoepelingen in het voorjaar tot aan de 
zware lockdown door kon gaan, waren de tai chi lessen 
buiten, en de stoelyoga-lessen in het Annagebouw. In de 
tweede helft van het jaar verplaatsten we de lessen naar 
het prachtige Pinetum. In de zomer konden we niet de 
gebruikelijke activiteiten van de Zomerschool houden. 
We maakten van de mogelijkheden gebruik door 
tuinenclubs te organiseren: ‘kijken in elkaars tuin’.  

Gedurende de zomermaanden, en van half oktober tot 
begin december konden we lezingen in de bibliotheek houden, voor een klein gezelschap van 
maximaal 30 personen. Henk Roos verzorgde museumlezingen over beeldende kunst, Claire 
Verlinden deed haar muzieklezingen en Ko van den Bovenkamp verzorgde de bijeenkomsten over 
poëzie en ‘De Kern van…’.  

Oppeppers, digitale nieuwsbrieven voor de leden 

Vanaf dag één van de eerste lockdown hebben we digitale 
nieuwsbrieven verzorgd voor de leden, de zogenaamde 
Oppeppers. Een digitale nieuwsbrief met een hoog 
opbeurend gehalte zoals de naam al zegt. Met filmpjes, verhalen, mooie muziekfragmenten, 
cartoons en cabaret. We maakten zelf filmpjes, en schreven met z’n allen feuilletons. Er kwam een 
puzzelruilbeurs uit voort met bijna 150 ingezonden legpuzzels. Ook ontstonden er in het begin online 
koffieclubjes. Een groepje ‘aanrecht-agrariërs’ ging zich toeleggen op het kweken van 
oesterzwammen uit koffieprut.  

De eerste tijd verscheen de Oppepper dagelijks, vanaf mei werd de frequentie wat lager, maar nog 
steeds komt de Oppepper twee keer per week uit. In totaal zijn er intussen 124 Oppeppers 
uitgebracht. Hieronder een overzicht van de mensen die eraan meewerkten. 

• Annelies Mersel - dans 

• Bob Mager – oude films 

• Claire Verlinden – klassieke muziek 

• Ella van den Bogaard - knutselrubriek 

• Freek Buné - fotopuzzel 

• Helmi Duijvestein – legpuzzels, beweging, eindredactie 

• Henja Kronenburg – feuilleton, recepten, gouwe ouwen, eindredactie 

• Henk Roos – ‘Iets met kunst’ 

• Huub Bammens – techniek, YouTube-filmpjes 

• Ineke van de Rotte – cabaret, eindredactie, vormgeving 

• Ko van den Bovenkamp – gedichten, wijsheden en haiku 

• Pieter Hoogenraad - podcasts 



Jaarverslag Seniorenvereniging Hilversum  3 

• Riny Jägers - meezingers 

• Willibrord Ruigrok – historie (de rubrieken 75 jaar bevrijding, ‘Dat weet ik nog…’ en 
herinneringen aan bijzondere gebouwen in Hilversum). 

De Oppeppers leverden heel regelmatig zeer dankbare reacties op, waarvan een voorbeeld: 
Ik heb er behoefte aan jullie te bedanken voor alle oppeppers die we van jullie mochten ontvangen in 

dit Corona-jaar. Jullie hebben hiermee voor mij het grote verschil gemaakt. 

Steeds weer werd ik geraakt, geroerd en geamuseerd door de bijdragen in al die Oppeppers. De mooie 

muziek, de teksten van cabaretiers, de grappige, vermakelijke bijdragen, de recepten, de boeken en 

nog zoveel meer. 

Het is werkelijk zo bijzonder, wat jullie ons ons hebben gegeven. Ik kan niet in woorden uitdrukken, 

wat het voor mij betekent. Heel veel dank voor alles wat jullie deden. 

Uit de Oppepper kwamen ook weer kleine activiteiten voort, zoals een boekbespreking van ‘Het 
zwijgen van Maria Zachea’ het boek van de campagne Nederland Leest. Daarnaast werd er een club 
van ‘aanrecht-agrariërs’ opgericht, die oesterzwammen gingen kweken op koffieprut en via een 
whatsapp groep contact hielden, en er was een initiatief van ‘estafette-wandelaars’, die 2 aan 2 een 
bepaalde wandeling liepen. 

Maandblad 
Naast de Oppeppers bleef het maandblad een constante factor gedurende het jaar 2020. We gaven 
12 keer een blad uit, dat gedrukt werd in een oplage van ongeveer 2000 exemplaren. Er waren 45 
bezorgers actief om het elke maand te verspreiden.  In het maandblad hebben we diverse malen 
aandacht besteed aan het thema ‘wonen voor ouderen’, en interviews gehouden met directies van 
woningcorporaties. 

Belactie leden 

De belactie is gestart als aanvulling voor leden die geen e-mail of internet hebben en daardoor geen 
Oppeppers konden ontvangen. 

Eind maart hebben we onze vrijwilligers aangeschreven of ze mee wilden doen om deze leden op te 
bellen en met behulp van een vragenlijst te informeren hoe het met ze gaat, hoe ze de coronatijd 
beleven en of ze behoefte hebben aan regelmatig telefonisch contact. Van de 165 vrijwilligers wilden 
er 41 graag meedoen aan deze actie. Ook vijf leden (die nog geen vrijwilliger waren) wilden 
meehelpen. 
Aanvankelijk gingen we er van uit dat ruim 600 leden geen emailadres hadden. Maar door de 
belactie bleek dat veel van deze leden toch wel in het bezit waren van e-mail. Hierdoor konden de 
gegevens in E-boekhouden aangevuld worden. Een mooi bijkomend resultaat was dus dat we nu van 
240 leden méér het e-mailadres weten. 

De belactie was een geweldig succes. De vrijwilligers belden elk met 1 tot wel 20 leden. In totaal zijn 
er meer dan 450 leden gebeld, waarvan er ruim 150 leden teruggebeld wilden worden. De leden 
waren erg positief en de bellers kregen leuke reacties. 

In juli hebben we bij de bellers aangegeven dat er weer voldoende contacten waren en er niet meer 
gebeld hoefde te worden. Sommige bellers vonden de contacten zo fijn dat ze er gewoon mee door 
zijn gegaan. 

Eind oktober kwam de 2e lockdown en hebben we de Belactie weer opgestart en de vrijwillige bellers 
gevraagd of ze weer naar hun contacten wilden bellen. Hierop hebben 20 bellers positief 
geantwoord. Anderen gaven aan dat ze vonden dat het niet meer nodig was om te bellen. 

Nog steeds (medio februari) zijn er verschillende vrijwilligers die contact onderhouden met de leden 
die ze vanaf maart regelmatig gebeld hebben. 
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Senverbus en stadsauto 

De Senverbus is verkocht aan de Bibliotheek Hilversum en op 26 oktober 2020 in eigendom 
overgedragen. Daarbij is afgesproken dat de bibliotheek de excursies met de bus zal voortzetten, 
zoveel mogelijk georganiseerd en uitgevoerd  door dezelfde vrijwilligers als die dat voor Senver 
deden,  ten behoeve van Severleden en leden van de bibliotheek. De exploitatie van de Senverbus en 
de met de Senverbus uit te voeren activiteiten vallen geheel en uitsluitend onder de 
verantwoordelijkheid van de bibliotheek. De stadsauto voor lokaal vervoer blijft geheel in handen 
van Senver. 

Bestuur  

Het begin van het jaar was er in de vereniging sprake van een bestuurscrisis. Over de 
verzelfstandiging van de Senverbus waren de gemoederen hoog opgelopen. Gesprekken tussen het 
bestuur van Senver en de coördinerende werkgroep van de Senverbus brachten geen oplossing. In de 
ledenvergadering is op 11 december 2019 het besluit genomen om de bus te verkopen als zich op 1 
maart geen initiatiefnemers hadden gemeld om tot een stichting te komen waarin de bus zou 
kunnen worden ondergebracht. Het Senver-bestuur achtte zich niet de meest geschikte partij om dit 
besluit verder uit te voeren, en maakte in een extra ALV op 22 januari 2020 bekend te zullen 
aftreden. Het ‘oude’ bestuur is demissionair gebleven tot er een nieuw bestuur gevormd was uit een 
groep actieve leden. Daaraan ging een commissie van goede diensten vooraf, waaruit overigens geen 
andere voorstellen voortkwamen dan eerder al besproken waren. 

Met ingang van 1 april 2020 is een nieuw bestuur aangetreden met vier leden: Ineke van de Rotte 
(voorzitter), Bertine van der Pluijm (secretaris), Helmi Duijvestein (penningmeester) en Andele Nauta 
(algemeen bestuurslid). De aantreding van het nieuwe bestuur kon door de coronacrisis niet officieel 
bekrachtigd worden door de ALV. Om de vereniging niet stuurloos te laten zijn, heeft het nieuwe 
bestuur zich in april 2020 toch ingeschreven in de Kamer van Koophandel. Op 23 september 2020 
kon er weer een ALV gehouden worden, en werd de benoeming van het nieuwe bestuur alsnog met 
algemene stemmen goedgekeurd.  

Het oude bestuur vergaderde nog twee keer in 2020, het nieuwe bestuur vergaderde 16 keer. Vooral 
in het begin lag de frequentie hoog, om de overdracht goed te regelen.  

Onderwerpen van de bestuursvergaderingen 

De belangrijkste onderwerpen waar het bestuur zich in 2020 mee bezig hield: 

• De overgang van het oude naar het nieuwe bestuur (inwerken, bekendmaking, 
adreswijzigingen, taakverdeling). 

• De verkoop van de Senverbus aan Bibliotheek Hilversum 

• De gevolgen van de coronacrisis voor de activiteiten van Senver. 

Vrijwilligers van Senver 

Senver telt meer dan 200 vrijwilligers. Ze konden alleen in de maanden januari en februari actief zijn, 
tot aan de eerste lockdown half maart. Een uitzondering vormden de redactie en de bezorgers van 
het maandblad, de ‘belploeg’ (zie eerder in dit verslag), vrijwilligers die de lezingen verzorgden in 
zomer en najaar, en vrijwilligers van de koffieclubs die in zomer en het vroege najaar konden 
functioneren.  Omdat er in 2020 geen vrijwilligersfeest gehouden kon worden, ontvingen alle 
vrijwilligers een attentie met Sinterklaas. 

 

 


